
目录

访谈

8 · 想象一个没有共产党的中国 (下)

吴国光 / 王天成

26 · 现行体制下的中国科技创新能走多远?

钟伟锋 / 李聿脩

44 · 中国公民运动的新变迁：从维权世代到后白纸世代

阿古智子 / 何欣洁

笔谈

60 · 女权运动与民主运动：过去、现在与未来想象

王政 / 伍惟婷 / 王亚秋 / 林垚 / 李思磐 / 赵思乐 / 陈纯

透视中国

80 · 中国的学术自由问题：从历史看结构、文化和个人因素的制约

郝志东

102 · 纪念式历史观：不可靠的历史记忆与中国的民族主义

王柯

制度设计

124 · 体制崩溃谁之过？对总统制的再反思

张千帆

146 · 再论亚洲民主与联邦主义：四种关系模式及其对中国的启发

何包钢

民主转型

168 · 十五个真相委员会比较研究（下）

普里西拉·B·海纳 文 / 言晓义 译 / 王天成 审校

简记

204 · 全球民主人权事件

Eleanor Zhang

210 · 英文摘要

218 · 《中国民主季刊》征稿启事

219 · 《中国民主季刊》订阅方式

◎ **致谢：**吴玉仁为本期所有画作作者

Contents

INTERVIEWS

8. *Imagining a China Without the Communist Party (Part II)*

Guoguang Wu / Tianncheng Wang

26. *How Far Can China's Technological Innovation Go Under the Current System?*

Weifeng Zhong / Yuxiu Li

44. *New Changes in China's Civic Movement: From the Rights-Defending Generation to the Post-White-Paper Generation*

Tomoko Ako / Hsin Chieh Ho

60. CONVERSATION

The Women's Rights Movement and the Democracy Movement: Past, Present, and Future Imaginations

Zheng Wang, Yaqiu Wang, Sipan Li, Sile Zhao, Yao Lin , Chun Chen,
Wei-ting Wu

80. SPECIAL CONTRIBUTION

Academic Freedom in China: Historical, Structural, Cultural, and Individual Constraints

Zhidong Hao

102. *Commemorative View of History: Unreliable Historical Memory and Chinese Nationalism*

Ke Wang

INSTITUTIONAL DESIGN

124. *Who Is Responsible for Regime Collapse? A Rethinking of Presidentialism*

Qianfan Zhang

146. *Revisiting Asian Democracy and Federalism: Four Models of Relationship and Their Implications for China*

Baogang He

168. DEMOCRATIC TRANSITION

Fifteen Truth Commissions--1974 to 1994: A Comparative Study

Priscilla B. Hayner

Translated by Xiaoyi Yan

204. NOTES

Global Democracy and Human Rights Events

Eleanor Zhang

210. ABSTRACTS IN ENGLISH

218. Call for Papers

219. How to Subscribe

© All artwork in this issue by Yuren Wu
